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Vragen van de leden Van Leeuwen
en Polderman (beiden SP) aan de
minister van Volkshuisvesting,
Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer
over het verdwijnen van volkstuinen.
(Ingezonden 18 september 2009)

1
Is het bericht waar dat er in tien jaar
tijd voor 200 hectare aan volkstuinen
is opgeheven?1

2
Is het waar dat woningbouw de
belangrijkste reden voor het
verdwijnen van de volkstuinen is? Zo
nee, wat is dan volgens u wel de
reden?

3
Hoe verhoudt het verdwijnen van de
200 hectare volkstuinen zich tot de
regel dat volkstuinen bij
bestemmingswijziging moeten
worden ontzien of elders in de
gemeente moeten worden
gefaciliteerd, zoals in de Nota
Ruimte2 is vastgelegd?

4
Hoe verhoudt zich het verdwijnen van
de 200 hectare volkstuinen tot het
streven naar meer aanleg en behoud
van voldoende groen in de stad, zoals
in de Nota Ruimte vastgelegd?

5
Hoe houdt u momenteel toezicht op
het naleven van deze regels? Bent u
bereid dit toezicht aan te scherpen,

zodat gemeenten de voornoemde
regels beter naleven? Zo nee,
waarom niet?

6
Bent u bereid gemeenten aan te
spreken dat het aantal vierkante
meters dat zij als compensatie voor
verplaatsing aanbieden, vergelijkbaar
in grootte en van vergelijkbare
bodemkwaliteit moet zijn?

1 BN De Stem, 17 september 2009:
«Volkstuintjes in verdrukking».
2 Kamerstuk 29 435.

Antwoord

Antwoord van minister Cramer
(Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer)
(ontvangen 6 november 2009)

1
Volgens de meest recente gegevens
van het Centraal Bureau voor de
Statistiek over het bodemgebruik in
Nederland was de oppervlakte aan
volkstuinen in 1996 nog 4.062 ha, in
2006 was dit 3.906 ha. Dit betekent
een afname van 156 ha in tien jaar
tijd, oftewel 3,8%. De grootste
afname zit echter in de periode van
1996 tot 2003. Tussen 2003 en 2006 is
het areaal volkstuinen slechts
afgenomen met 2 ha, oftewel 0,05%.

2
De uitbreiding van zowel woon- als
werklocaties, en daarbij de voorkeur
voor binnenstedelijk bouwen om
daarmee het buitengebied zoveel
mogelijk te ontzien, heeft er toe

geleid dat volkstuinen in de stad op
enkele plaatsen aan oppervlakte
hebben moeten inleveren.

3
In de Nota Ruimte worden
gemeenten opgeroepen volkstuinen
en -complexen zoveel mogelijk te
ontzien bij stedelijke herstructurering
en aanleg van nieuwe te stimuleren.
Gemeenten worden hiertoe echter
niet gedwongen en de
verantwoordelijkheid over hoe zij
hiermee omgaan ligt bij de
gemeenten zelf. De rol van het Rijk is
vooral een stimulerende, zoals ook
blijkt uit de door het Rijk uitgebrachte
brochure «Ruimte voor volkstuinen,
rappel voor de volkstuinpassage uit
de Nota Ruimte». In deze brochure,
die in 2007 aan alle gemeenten is
toegezonden, wordt vooral ingezet op
het openstellen van bestaande
volkstuinen om middels medegebruik
meerwaarde te creëren.

4
Groen in de stad is meer dan alleen
volkstuinen. Het feit dat de
oppervlakte volkstuinen in de laatste
jaren is gedaald wil niet per definitie
zeggen dat de oppervlakte groen in
de stad ook is gedaald. Wanneer we
kijken naar de landelijke CBS-cijfers
voor Bodemgebruik zien we dat de
oppervlakte aan park en plantsoen,
sportterrein, bos en open natuurlijk
terrein en dagrecreatief en
verblijfsrecreatief terrein is
toegenomen de afgelopen tien jaar.
Daarnaast komen er steeds meer
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nieuwe vormen van groen in de stad,
zoals daktuinen, die niet in de
CBS-cijfers worden gemeten.
Bovendien kan een kwaliteitsslag in
de vorm van het openstellen van
volkstuinen leiden tot een toename in
groene openbare ruimte, ondanks
een kwantitatieve afname van het
areaal volkstuinen.

5 en 6
Vanuit het Rijk wordt er geen toezicht
gehouden op het naleven van de
volkstuinpassage uit de Nota Ruimte.
De verantwoordelijkheid voor de
omgang met volkstuinen ligt bij de
gemeenten, het Rijk heeft hierin een
stimulerende en geen controlerende
rol en zal het toezicht dan ook niet
aanscherpen en gemeenten niet
aanspreken op hun
verantwoordelijkheid bij compensatie
van volkstuinen die desondanks toch
verdwijnen.
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